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اعطای اختیارات به شهرداری و شورای شهر برای حل مشکل آلودگی هوای تهران

رئیس مجلس شورای اسلامی پیشنهاد کرد که برای حل مشکل آلودگی هوای تهران اختیاراتی برای مدت محدود در

اختیار شهرداری و شورای شهر قرار داده شود.

همشهری آنلاین:رئیس مجلس شورای اسلامی پیشنهاد کرد که برای حل مشکل آلودگی هوای تهران اختیاراتی برای مدت
محدود در اختیار شهرداری و شورای شهر قرار داده شود.

به گزارش ایسنا، علی لاریجانی با حضور در مراسم روز درختکاری و افتتاح هزار هکتار جنگل کاری در دامنه جنوبی البرز در غالب
کمربند سبز پیرامون شهر تهران گفت: مساله آلودگی و همچنین پدیده گرد و غبار در برخی نقاط کشور در این روزها رو به
پیشرفت است و اهمیت زیادی پیدا کرده است، البته موضوع گرد و غبار بخشی مربوط به کشورهای دیگر است و بخشی دیگر

مربوط به خشکی سرزمینمان است.

لاریجانی با اشاره به مصوبه مجلس برای اختصاص 100 میلیون دلار از صندوق توسعه برای مقابله با ریزگردها یادآور شد: در
مورد مساله آلودگی هوا در تهران ما معتقدیم این مساله باید از مدیریت مستقل و واحد برخوردار شود در حالی که اختیارات
شهرداری در این زمینه کامل نیست. ما یک بار در مصوبه ای مقرر کردیم که وزرا اختیارات خود را در این زمینه به شهرداری و

شورای شهر بدهند، اما با نظر شورای نگهبان ابعاد این موضوع نتوانست کامل شود.

رئیس مجلس همچنین تصریح کرد: ما باید این اختیارات را به شهرداری بدهیم و لازمه آن این است که طرح و لوازم آن دیده
شود و این اختیارات برای مدت محدودی در اختیار شهرداری و شورای شهر قرار گیرد تا دورنمای روشنی برای حل مشکل آلودگی

هوای پایتخت ایجاد شود.

لاریجانی در ادامه با ابراز خرسندی از وجود عزم جدی در شهرداری تهران برای حل مشکل محیط زیست در پایتخت یادآور شد:
به هر حال تهران شهر بزرگی است و این امر خیلی حسن به حساب نمی آید، اما ما الان با این پدیده مواجه هستیم و متناسب

با این ویژگی بحث محیط زیست در تهران پیچیدگی&zwnj;های مختلفی پیدا کرده که یکی از آنها آلودگی هواست.

وی با تاکید بر لزوم تکمیل کمربند سبز اطراف تهران اضافه کرد: این امر می تواند به زندگی بهتر در تهران و جلوگیری از گسترش
بی رویه شهر کمک کند، ما در قانون برنامه ششم نیز اهتمام کردیم که به همه شهرداری ها کمک شود تا کمربند سبز اطراف

شهرها در طول برنامه به اتمام برسد. این امر می تواند به مساله حاشیه نشینی نیز کمک بسیار زیادی بکند.

لاریجانی با بیان اینکه سرانه فضای سبز در تهران نسبت به اول انقلاب از 1 به 16 متر مربع رسیده ادامه داد: این حرکت امیدوار
کننده ای است و خوشبختانه حجم درختکاری در استان ها و اطراف تهران نیز بسیار خوب بوده است. نکته ای که باید توجه کرد
این که باغات بسیار زیادی در تهران وجود داشته که خیلی از آنها تبدیل به ساختمان شده و درخت های قدیمی از بین رفته
است و به جای آن ساختمان سازی شده است. همچنان که در قم هم باغ درخت زیادی وجود داشت اما اکنون به جای آنها

ساختمان سازی انجام شده است.

رئیس مجلس یادآور شد: درخت هایی که الان می کاریم 30 تا 40 سال طول می کشد تا تبدیل به فضای مطلوب برای تنفس
شهر شود، در حالی که درخت های چندین ساله هم اکنون ریه تنفسی شهر هستند. لذا باید آنها را حفظ کنیم و با کسانی که
باغات را از بین می برند برخورد شدیدتری داشته باشیم، چرا که این تخلف کوچکی نیست و اگر نیاز است ما حاضریم قانون را

اصلاح کنیم.

لاریجانی همچنین تاکید کرد: درست است که ما باید از طبیعت برای زندگی بهتر استفاده کنیم، اما اگر بخواهیم از اورانیوم
استفاده کنیم و سلاح هسته ای بسازیم و طبیعت را تخریب کنیم جرم بزرگی مرتکب شده ایم. اگر از طبیعت طوری استفاده
کنیم که گازهای گلخانه ای کل بشر را در معرض تهدید قرار دهد این تخلف کوچکی نیست. برخی مسئولین آمریکایی گفته اند
ما کاری به گازهای گلخانه ای نداریم اما این برای یک سیاستمدار افتخار نیست که این طور حرف بزند. این مساله به کل

بشریت آسیب می زند.

وی اضافه کرد: اگر شهرداری قانون محکمی در این زمینه نیاز دارد ما می توانیم در مجلس به این موضوع کمک کنیم و آقای
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تابش و دوستان دیگر می توانند طرحی در این زمینه تدوین کنند، که قوانین جدی تر داشته باشیم و شهرداری و شورای شهر را
بتوانند موضوع را ساماندهی کنند . این کار خوبی است که اگر باغات موجود می خواهند به ساختمان تبدیل شوند آنها را

خریداری کنیم.

رئیس مجلس با بیان اینکه نمایندگان دغدغه زیادی در مورد مساله محیط زیست دارند ادامه داد: به همین دلیل در قانون
برنامه ششم برداشت از جنگل ها را ممنوع کردیم، چرا که حجم جنگل ها محدود است و نوع برداشت هم در سال های گذشته
درست نبوده و ما باید یک دوره تنفسی برای جنگل ها ایجاد می کردیم. همچنین در برنامه ششم برای حمایت از جنگل کاری و

ایجاد فضای سبز در شهرها و کمربندی شهرها احکامی را پیش بینی کردیم.

لاریجانی در پایان قالیباف شهردار تهران را از مدیران سخت کوش و پر تحرک در حوزه شهری برشمرد و ابراز امیدواری کرد که
تلاش&zwnj;های شهرداری برای ایجاد یک تهران آباد و با نشاط موفقیت آمیز باشد.
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